21 September UMAS

نموذج محتويات السيرة الذاتية لأعضاء هيئة التدريس في الجامعة

	البيانات باللغة الإنجليزية	البيانات باللغة العربية	
Personal Information	Name: Dr. Ruwayda Ali, Nashire Al-Ariqi Academic degree: Assistant Professor Specific specialty: Educational media and communication science College: Medical Administration Scientific Department: Medical Services Email: nashire123123@gmail.com	الاسم: د. رويدا علي ناشر العريقي الدرجة العلمية: أستاذ مساعد التخصص الدقيق: إعلام تربوي وعلم اتصال الكلية: إدارة طبية القسم العلمي: الخدمات الطبية القسم العلمي: المخدمات الطبية nashire123123@gmail.com	المعلومات الشخصية
Personal Summary	 She holds a doctorate in management and strategic planning, with a specialization in educational media and communication science. She was appointed assistant professor at September 21 University of Applied and Medical Sciences. Professor of Social Psychology and Communication Skills at September 21 University of Medical and Applied Sciences. I assumed the duties of Deputy Dean of the College of Medical Administration for 	- حاصلة على دكتوراه في الإدارة والتخطيط الاستراتيجي، والتخصص الدقيق إعلام تربوي وعلم اتصال تعينت أستاذ مساعد في جامعة ٢١ سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية أستاذ علم النفس الاجتماعي ومهارات الاتصال في جامعة ٢١ سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية توليت مهام نائب عميد كلية الإدارة الطبية للشئون الأكاديمية للعام ٢٠١٩-١٠٠م أستاذ لعدد من المواد العلمية شاركت في عدد من المؤتمرات والندوات العلمية بأوراق علمية وحضور داخل الوطن (اليمن) وخارجه نشرت عدد من الأبحاث العلمية في مجلات محكمة يمنية وعربية.	نبذة تعريفية

	Academic Affairs for the year 2019-2020.	لدي ٣ كتب، منها كتاب جامعي محكّم، كتاب مهارات	-
	·	الاتصال والتعلم، تعينت عميد فرع الطالبات في جامعة الأندلس للعلوم	
	- Professor of a number of scientific subjects.	تعينت عميد فرع الطالبات في جامعه الاندلس للعلوم و والتقنية.	-
	- I participated in a number of scientific conferences and seminars with scientific papers and attendance inside and outside the country (Yemen).	ر	-
	- Published a number of scientific researches in peer-reviewed Yemeni and Arab journals.		
	- I have 3 books, including a peer-reviewed university book, a book on communication and learning skills,.		
	- She was appointed Dean of the Female Students Branch at Al-Andalus University of Science and Technology.		
	- She participated in attending a number of workshops and training programs organized by the September 21 University of Applied Medical Sciences.		
Education	 Bachelor's degree in Psychology. Master's degree in educational administration and supervision. 	 بكالوريوس علم نفس. ماجستير إدارة وإشراف تربوي. دكتوراه إدارة وتخطيط استراتيجي بتقدير ممتاز، مع التوصية بطباعة الأطروحة وتوزيعها على الجامعات العربية واليمنية. 	التعليم

Personal Skills	 3. Doctorate in Management and Strategic Planning with an excellent grade, with a recommendation to print the thesis and distribute it to Arab and Yemeni universities. Balance and caution in making decisions. Building positive human relations, especially with people and institutions that serve the institution to which I belong. My ability to manage through my specialization and experience in the field of management. 	- الاتزان والتأني في اتخاذ القرارات. - بناء العلاقات الإنسانية الايجابية وخاصة مع الاشخاص والمؤسسات التي تخدم المؤسسة التي أنتمي إليها. - قدرتي على الإدارة من خلال تخصصي وخبرتي في مجال الإدارة.	المهارات الشخصية
Professional Experiences:	 Appointed as Vice Dean of the College of Medical Administration for Academic Affairs - September 21 University of Medical and Applied Sciences for the year 2019-2020. Professor of Social Psychology and Communication Skills, September 21 University of Medical and Applied Sciences. Professor of organizational behavior, communication skills, and research methods, Al-Andalus University of Science and Technology. I was appointed Dean of the Female Students Branch at Al-Andalus University of Science 	 ا. تعينت نائب كلية الإدارة الطبية للشئون الأكاديمية- جامعة ٢١ سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية للعام ٢٠١٩- ٢٠٢٩م. ٢. أستاذ علم النفس الاجتماعي ومهارات الاتصال، جامعة ٢١ سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية. ٣. أستاذ مادة السلوك التنظيمي، ومهارات الاتصال، ومناهج بحث، جامعة الأندلس للعلوم والتقنية. ٤. تعينت عميد فرع الطالبات في جامعة الأندلس للعلوم والتقنية منذ العام ٢٠١٩م ومازلت. ٥. عملت عضو هيئة تدريس في جامعة آزال للتنمية البشرية أستاذ علم النفس العام ٢٠١٧- ٢٠١٨م. 	الخبرات المهنية والإكاديمية

	and Technology since 2019 AD, and I still am. 5. I worked as a faculty member at Azal University for Human Development, Professor of Psychology, 2017-2018.		
Projects	I have written 3 books, including a peer-reviewed university book, which are as follows: 1. Communication and learning skills, with a group of professors, including Prof. Dr. Ahmed Burqan and others. 2. Quality and accreditation in educational institutions, with the participation of Prof. Dr. Ahmed Burqan, Dr. Mahmoud Al-Azizi. 3. Strategic educational administration, with the participation of Prof. Dr. Ahmed Al-Hajj.	قمت بتأليف عدد ٣ كتب، منها كتاب جامعي محكّم وهم كالآتي: ١. مهارات الاتصال والتعلم، مع مجموعة من الاساتذة منهم أ.د. ٢. الجودة والاعتماد في المؤسسات التعليمية، بمشاركة أ.د. أحمد برقعان، د. محمود العزيزي. ٣. الادارة التعليمية الاستراتيجية، بمشاركة أ.د. أحمد الحاج.	المشاريع المنجزة
Professional Affiliations	 Member of the International Association of Universities. Member of the Arab Council for Student Training and Creativity, Union of Arab Universities. 	 عضو اتحاد الجامعات الدولي. عضو في المجلس العربي للتدريب والابداع الطلابي، اتحاد الجامعات العربية. 	الانتماءات المهنية
Training Courses	 Office Skills Program, National Institute of Administrative Sciences, 1989/1990. Course on "Developing the Skills and Abilities of Employees in Personnel Affairs Units", Health 	 برنامج المهارات المكتبية، المعهد الوطني للعلوم الإدارية، 1990/1909م. دورة "تنمية مهارات وقدرات العاملين في وحدات شئون الموظفين"، المعهد الصحي، صنعاء، ٣١ أكتوبر - ٥ نوفمبر 199٨م. دورة "الإعداد وطرق تدريس الصفوف الأولية"، مكتب 	الدورات التدريبية

	Institute, Sana'a, October 31 - November 5, 1998. 3. Course on "Preparation and Methods of Teaching the Primary Grades", Office of Education in the Capital Secretariat, Guidance and Curriculum Division, 6-15/11/1999.	التربية بأمانة العاصمة، شعبة التوجيه والمناهج، ٦- ٥ المناهج، ٦- ١ المربعة الم	
Scientific Activities and Conferences	 Participated in the twenty-ninth forum, Arab Council for Student Training and Creativity, Union of Arab Universities, Kurdistan Region of Iraq, 2024. I participated in the scientific symposium on the Yemeni economy after the war, with a scientific paper entitled "Rebuilding the Yemeni economy after the war in light of some international experiences (Germany - Japan - China), Al-Andalus University of Science and Technology, 12/18/2022. Participated in the scientific workshop on "Announcing the strategic directions of colleges and reviewing and updating the descriptions of academic programs," September 21 University of Medical and Applied Sciences, 3/22/2022. I participated in the scientific symposium on "Investing in Human Capital" with a scientific paper entitled "Economic Empowerment of Yemeni Women in Light of War for the Period 2015-2020 AD," Al-Andalus University of Science and Technology, 2022. 	 أ. شاركت في الملتقى التاسع والعشرون، المجلس العربي التدريب والإبداع الطلابي، اتحاد الجامعات العربية، إقليم كردستان العراق، ٢٠٢٤م. كردستان العراق، ٢٠٢٤م. أ. شاركت في الندوة العلمية الاقتصاد اليمني بعد الحرب بورقة علمية بعنوان "إعادة بناء الاقتصاد اليمني بعد الحرب في ضوء بعض التجارب الدولية (المانيا- اليابان- الصين)، جامعة الأندلس للعلوم والتقنية ١/١/ ٢١/ ٢٢٠٢م. أ. شاركت في الورشة العلمية حول "إشهار التوجهات الاستراتيجية للكليات ومراجعة وتحديث توصيف البرامج الاكاديمية" جامعة ١٢ سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية، البشري" بورقة علمية بعنوان "الاستثمار في رأس المال البشري" بورقة علمية بعنوان "الاستثمار في رأس المال البشري" بورقة علمية بعنوان "الاستثمار أن جامعة الأندلس للعلوم والتقنية، ٢٠٢٢م. ألاندلس للعلوم والتقنية، ٢٠٢٢م. ألاندلس للعلوم والتقنية المربي حول حوكمة الإدارة في العالم العربي، بدراسة علمية بعنوان "دراسة في العالم العربي، بدراسة علمية بعنوان "دراسة الجامعات اليمنية الحكومية في ضوء التجارب العالمية المعاصرة، المقترة ١٦-١٨ ديسمبر، العالمية المعاصرة، المقتر العلمي الثاني للعلوم الإنسانية، ببحث علمي بعنوان "تصور مقترح الإنسانية، ببحث علمي بعنوان "تصور مقترح 	الانشطة ومؤتمرات العلمية

	5. I participated in the Arab Conference on Public Administration Governance "The Path to Achieving Sustainable Development Goals in the Arab World," with a scientific study entitled "An Analytical Study of the Trustees' Governance Model in the Legislation of Yemeni Public Universities in Light of Contemporary Global Experiences," for the period December 16-18, Muscat, Oman., 2019. 6. I participated in the Second Scientific Conference for the Human Sciences, with a scientific research entitled "A proposed vision for developing intellectual security in Yemeni universities in light of the most prominent contemporary trends," Al-Andalus University of Science and Technology, for the year 2018-2019. 7. I participated in the workshop on "Academic Teaching Methods" at September 21 University of Applied and Medical Sciences, Sana'a, for the year 2020-2021 AD. 8. Participated in the workshop on "Effective University Teaching Methods" at Al-Andalus	لتطوير الأمن الفكري في الجامعات اليمنية في ضوء أبرز الاتجاهات المعاصرة" جامعة الأندلس للعلوم والتقنية، للعام ٢٠١٨- ٢٠١٩م. ٧. شاركت في ورشة العمل حول "طرق التدريس الاكاديمي" جامعة ٢١سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية، صنعاء، للعام ٢٠٢٠-٢١م. ٨. شاركت في ورشة العمل حول " طرق التدريس الجامعي الفعّال" جامعة الأندلس للعلوم والتقنية، ٢٠٢١.	
Publications	1. Research published in Al-Misbah Magazine in Psychology, Educational Sciences, and Orthophonia, entitled "A proposed vision for activating the role of Yemeni universities in confronting epidemic crises,"	 بحث منشور في مجلة المصباح في علم النفس وعلوم التربية والأرطوفونيا بعنوان "تصور مقترح لتفعيل دور الجامعات اليمنية في مواجهة الأزمات الوبائية" بالمشاركة مع الدكتور/ حمود 	الأبحاث المنشورة



21 September UMAS

in collaboration with Dr. Hamoud Mohsen Al-Maliki, pp. 6-38, Issue (2), Volume (3), Algeria., September 2023.

- 2. Research published in the Journal of the Arabian Peninsula Center for Educational and Humanitarian Research entitled "The reality of economic empowerment of Yemeni women in light of the war for the period 2015-2020 AD," pp. 96-119, Volume (2), Issue (17), June 30, 2023.
- 3. Research published in Al-Andalus Journal of Humanities and Social Sciences entitled "A proposed vision for sustainable professional development for in-service secondary education teachers according to modern trends," with the participation of Dr. Hamoud Mohsen Al-Maliki, Issue (76), Volume (10), June 2023.
- 4. Published his doctoral thesis in the Journal of the Arabian Peninsula Center for Educational and Humanitarian Research entitled "A proposed future vision to limit the role of satellite channels in forming extremist ideology among Yemeni university students," pp. 53-82, Volume (2), Issue (16), March 30, 2023.
- 5. Research published in Al-Qalam magazine entitled "An analytical study of the model of trustee governance in Yemeni university legislation in light of contemporary global experiences," issue (17),

- محسن الملیکی، ص ٦- ٣٨، العدد (٢)، المجلد (٣)، الجزائر، سبتمبر ٢٠٢٣م.
- بحث منشور في مجلة مركز جزيرة العرب للبحوث التربوية والإنسانية بعنوان "واقع التمكين الاقتصادي للمرأة اليمنية في ظل الحرب للفترة - ٢٠١٥- ٢٠٠٠م" ص ٩٦-١١٩، المجلد (٢) العدد (١٧) ٣٠ يونيو ٣٠٠٢م.
- ٣. بحث منشور في مجلة الأندلس للعلوم الإنسانية والاجتماعية بعنوان "تصور مقترح للتنمية المهنية المستدامة لمعلمي التعليم الثانوي أثناء الخدمة وفقاً للاتجاهات الحديثة" بمشاركة الدكتور/ حمود محسن المليكي، العدد (٧٦) المجلد (١٠) يونيو ٢٠٢٣م.
- غ. نشر أطروحة الدكتوراه في مجلة مركز جزيرة العرب للبحوث التربوية والإنسانية بعنوان "رؤية مستقبلية مقترحة للحد من دور القنوات الفضائية في تكوين الفكر المتطرف لدى طلبة الجامعات اليمنية" ص ٥٣٠- ٨٠ المجلد (٢)، العدد (١٦)، مارس، ٢٠٢٣م.
- بحث منشور في مجلة القلم بعنوان "دراسة تحليلية لأنموذج حوكمة الأمناء في تشريعات الجامعات اليمنية في ضوء التجارب العالمية المعاصرة" العدد (١٧) ابريل-يونيو ٢٠٢٠م.
- 7. بحث منشور في مجلة جامعة الاندلس للعلوم والتقنية بعنوان "تصور مقترح لتطوير الأمن الفكري في الجامعات اليمنية في ضوء أبرز الاتجاهات المعاصرة" العدد (٢٥) المجلد (١) كتوبر- ديسمبر ٢٠١٩م.

April-June 2020.	
6. Research published in Al-Andalus University	
Journal of Science and Technology entitled "A	
proposed vision for developing intellectual security	
in Yemeni universities in light of the most prominent	
contemporary trends," Issue (25), Volume (6),	
October-December 2019.	